

Dagsorden til skolebestyrelsesmødet d. 29/1 2024 kl. 17.00-19.45
Eventuelt afbud senest torsdag d. 25/1 i kalenderinvitation Aula
Afbud fra Trine, Helle, Lone

Punkt 1	Tid 17:00	V:
Overskrift	Nyt fra <ul style="list-style-type: none"> <li>• Skole /HH, AH</li> <li>• SFO/ MM</li> <li>• Nyt fra elevrådet:</li> <li>• Nyt fra formand</li> <li>• Nyt fra medarbejderrepræsentanter:</li> </ul>	
Orientering/drøftelse/beslutning	O	
Uddybning /bilag		
Referat	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Skole</b> : Torsdag d. 4/1-24 var eleverne stadig på juleferie men lærerne og en del pædagoger var til foredrag på Gullestrup skole, hvor vi i samarbejde med Gullestrup skole havde bedt Rikke Yde Tordrup komme og holde et oplæg. Det var et spændende foredrag, der både handlede om "den nye børnegruppe" og forældresamarbejdet. I skolen er der blevet ansat en lærer på 2. årgang. Vi var heldige, at han kunne starte med det samme 5/1-24. Han er kommet godt i gang. Vi fik også mulighed for at ansætte en børnehaveklasselærer i en tidsbegrænset stilling i 0. klasse. Hun startede også 5/1-24, og fortsætter indtil hun skal på barsel med udgangen af marts. Vi har en sygemeldt medarbejder på 2. årgang, som nu er på vej tilbage. Der skal laves MakerSpaces på skolerne i Herning Kommune. Henriette har meldt sig til styregruppen, og på onsdag skal de mødes og drøfte, hvilke typer udstyr, der skal indkøbes, lige som en kompetenceudviklingsplan skal laves. Der er sat 3,5 mio. af til inklusionstiltag. Her er skolen i gang med at idégenerere og forventer at sende 3-4 ansøgninger afsted. I skolen har mellemtrinnet lavet et notat, der beskriver forventningerne og rammen for afslutningsarrangement og sidste skoledag for 6. årgang. Dette blev fremlagt.</li> <li>• <b>Sfo</b>: Der afholdes lige nu forældresamtaler, og dem er der stor tilslutning til. Det blev drøftet, om man kan gøre tilmeldingen til samtalerne smartere, så man ikke som forældre risikerer, at der bliver lang ventetid</li> </ul>	

	<p>imellem skole/hjem-samtalen og sfo-samtalen, eller om man måske kunne kombinere samtalerne.</p> <p>Der bliver sendt 1 pædagog pr. årgang afsted til kompetenceudvikling – en kursusrække for SFO-pædagoger.</p> <p>Der arbejdes fortsat på Det Fritidspædagogiske arbejdsgrundlag.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Elevråd:</b> Der er hængt en tavle op nede på torvet til højre for køkkenet med billeder af elevråd, miniråd og legepatrulje.</li> </ul> <p>Elevrådet har evalueret juleaktiviteterne.</p> <p>Eleverne har gået rundt om Holing sø til Danmarksindsamlingen. Her blev samlet 18.000,- kr. ind. Det var minirådet, der førte an på turen.</p> <p>Der har været snak om, at det måske ikke var tydeligt nok, at overskuddet ved is-salget til Stjernefesten går til elevrådets arbejde. Der overvejes justeringer.</p> <p>Der har været en klasse, som har foreslået, at læsehulerne kunne gøres hyggeligere. Elevrådet har spurgt klasserne til idéer til dette. Det samles der op på ved næste møde.</p> <p>Elevrådet er nu færdige med forventningstavlerne. De skal nu hænges op og arbejdes med i klasserne fra efter vinterferien.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Medarbejderrepræsentanter:</b> Klaus, som var medarbejderrepræsentant i skolebestyrelsen, er stoppet på skolen. Lasse Frøsig var suppleant, og er derfor indtrådt i bestyrelsen året ud.</li> <li>• <b>Formanden:</b> Jacob deltog i ansættelsessamtalerne.</li> </ul> <p>I den næste tid skal der tales om tildelingsmodellen, som er den formel pengene til skolerne fordeles efter. Der er et informationsmøde d. 22/2-24, hvorefter der er høringsfrist. Dette drøftes på februar måneds skolebestyrelses-møde.</p> <p>Der har været indskrivning af elever til de kommende 0. klasser. Vi får umiddelbart en lille årgang på 45 børn.</p>

Punkt 2		Tid 17:20	V: Henriette
Overskrift	Mobilpolitik / opfølgning på erfaringerne i januar		
Orientering/drøftelse/beslutning	O/D/B		

Uddybning /bilag	Vi har i januar fået forskellige henvendelser i forhold til den nye politik. Henvendelserne handler om de ure som kan fungere som alm. ure i skoletiden via et forældrestyret modul. Vi samler også op på den nye rutine i sfoen Bilag
Referat	Der har været nogle henvendelser fra forældre, som ønskede, at deres børn kunne have smartwatches på, som er slået fra i fht. at kunne fungere som smartwatch. Ud fra det princip, vi havde lavet, skulle alle indsamles uanset urets indstillinger. Det har haft en positiv effekt på aktiviteterne i SFO'en, at der ikke længere ligger mobiltelefoner i taskerne i garderoberne. Det var især 3.-4. klasse, som havde fået en vane med at opholde sig i garderoberne. Den nye ordning har nu fungeret i hele januar. Det har indtil videre medført, at børnene har færre og færre devices med. Holdningen i bestyrelsen er, at man ikke skal skelne imellem ure, som er hhv. slået fra eller ikke, når man samler urene sammen om morgenen. Dvs. vi fortsætter med, at alle smartwatches afleveres om morgenen og udleveres efter sfo. Situationen kan naturligvis ændre sig, så vil relevant at tage det op igen på et senere tidspunkt.

Punkt 3		Tid 17:40	V: Ledelsen
Overskrift	Skoleudviklingssamtale		
Orientering/drøftelse/beslutning	O		
Uddybning /bilag	D. 5/1 havde vi skoleudviklingssamtale. Vi gennemgår vores oplæg, samt den feedback vi fik under vejs. Oplægget er også gennemgået for personalet. Bilag: Datapakker + vores præsentation		
Referat	Henriette fortalte om skoleudviklingssamtalen, som blev afholdt d. 5/1-24. Der bliver lavet et referat, som kommer til at ligge på hjemmesiden. Ledelsen havde valgt 4 temaer ud, og derudover benyttede ledelsen lejligheden til at udtrykke sin bekymring for de besparelser, der er lavet. Vi høster stor anerkendelse for vores meget flotte trivselsmåling og faglige resultater i dansk og matematik, hvor vi ligger langt over landsgennemsnittet.		

Punkt 4		Tid 18:10	
Overskrift	Spisning		

Punkt 5		Tid 18: 40	V: Henriette
---------	--	------------	--------------

Overskrift	Budget 2024
Orientering/drøftelse/beslutning	O, D, B
Uddybning /bilag	Gennemgang af budget 2024. Bilag udleveres på mødet
Referat	<p>Henriette gennemgik budgettet for 2024. Der blev i 2023 lavet en række tiltag for at mindske udgifterne, det ser fortsat ud til at være nødvendigt for at få økonomien til at hænge sammen, og derfor vil der ikke umiddelbart blive ansat flere, end vi har lige nu.</p> <p>I SFO'en sluttede 2023 med et overskud, hvoraf Morten søger om at få overført 100.00 heraf direkte til 2024, så den nuværende opnormering i personale kan fortsætte året ud. Der er i sfo'en kun sat et lille beløb af til vikar, og som regel har der ikke været sat vikarer på, da Morten selv har budt sig til. I denne periode har der alligevel været sat vikarer på, da der er nogle teams, som har meget store børnegrupper, de skal nå omkring.</p> <p>Budgettet blev godkendt</p>

Punkt 6		Tid 19:10	V: Jacob
Overskrift	Kommende skolebestyrelsesvalg		
Orientering/drøftelse/beslutning	O, D, B		
Uddybning /bilag			
Referat	<p>Det blev drøftet hvilke bestyrelsesmedlemmer, der er på valg, og hvem der ønsker at fortsætte blandt dem, der er på valg.</p> <p>Der skal udarbejdes en valgliste. Derudover skal der afholdes et informationsmøde d. 18/3-24.</p> <p>Det blev drøftet, hvordan man kan skabe opmærksomhed og interesse omkring valget, og de nuværende forældrevalgte vil forsøge at være opsøgende i fht. mulige kandidater. Henriette samler materiale angående valget sammen.</p>		

Punkt 7		Tid 19:30	V: Henriette
Overskrift	Gennemgang af bestyrelseskalenderen og temaer		
Orientering/drøftelse/beslutning			
Uddybning /bilag			
Referat	<p>Skoleårets sidste møder blev gennemgået i fht. punkter/temaer. Henriette rettede kalenderen til ud fra drøftelsen på mødet.</p> <p>Der blev talt om, at det kunne være spændende at drøfte Bevægelses-elementer på skolen, da det er én af profilerne. Det kunne være spændende at få et overblik over, hvordan det allerede nu bruges, og så vil bestyrelsen gerne komme med inputs. I sin tid blev bevægelse beskrevet i et princip</p>		

	(Idræt/bevægelse og kost), og det kan tages op med afsæt i det.
--	---

Punkt 8		Tid 19:40	V:
Overskrift	Eventuelt.		
Orientering/drøftelse/beslutning			
Uddybning /bilag			
Referat	Det blev nævnt, at det kan være vigtigt at være opmærksom på, hvor filmene havner, når børnene optager/laver og redigerer film selv i sfo'en. Morten tager det op med sfo-personalet		
Mødekalender		Punkter	Gæster
Tor. 14.12.23	kl. 17-20:00	Med BHS	
<b>Man 29.01.23</b>	<b>kl. 17-19:45</b>	<b>Skærm i skolen – forældre og børn.</b>	<b>Udsat!</b>
ons 28.02.24	Kl. 17-19:45	Mad? Pejlemærker fritidspædagogik	
tors. 21.03.24	Kl. 17-19:45		
April 2024			
man. 13.05.24	Kl. 17-19:45		
Tor. 06.06.24	Kl. 17-19:45	Med BHS	

	Titel	Revideret
Politik	Brug af mobiltelefon	2023
Princip	Lejrskole	2023
Princip	Elektronisk kommunikation	Ved indførelse af Aula
Princip	Fællesarrangementer	2016
Princip	Klassedannelse 0.kl	2021
Princip	Skole-hjemsamarbejdet	2022
Princip	Uddeling af informationsmateriale	
Retningslinjer	Trivselsråd	I gang
Værktøjskasse	Trivsel	I gang
Fælles med BHS. Værdier		
Politik	Trafik	2023
Princip	Fælles indsats sårbare børn	2013
Princip	Grøn profil	2013

Princip	Idræt, bevægelse og kost	2013
Princip	Trivsel	2013
Strategi	Antimobbestrategi	19/21